
Mötesanteckningar - Kommunala rådet; pensionärer och
funktionsnedsatta
2024-11-08 13:00 - 16:00
Närvarande: 

Sabina Ståhl (KD), ordförande

Inger Ganea/Irmeli Bellander (SPF Seniorerna Jernet)

Arto Tanskanen/Kurt Eriksson (PRO Hargshamn)

Eva Karlsson (PRO Gimo)

Raili Karjalainen (Finsk förvaltningsgrupp)

Agneta Eriksson (RSMH Riksförbundet för Social och Mental Hälsa)

Birgitta Johansson (FUB Rf för Utvecklingsstörda Barn Ungdomar och Vuxna)

Peggy Rohdin (Hjärt- och lungsjukas förening)

Karin Olofsson (SPF Seniorerna Havsörnen)

Lars Sandberg/Erik Ekström (PRO Alunda)

Britt-Marie Ragnvaldsson/Lisbeth Jansson (PRO Öregrund)

Kersti Ingemarsson (Staben), sekreterare

Erika Timewell (äldrekoordinator),  Ä 1-3

Kristine Nilsson-Wieslander (chefsjurist), Ä 3

Sara Ersund (intendent), Ä 4

Oskar Molarin (kultur- och fritidschef) , Ä 4

Plats
SR Gräsö, kommunhuset

1. Inledning
Presentation ny ordförande, genomgång dagordning

Sabina Ståhl (KD) presenterar sig och berättar om sina uppdrag inom politiken. En presentationsrunda genomförs.

2. Ändrat datum för kommande rådsmöte 2024

Mötet den 11 december ändras till 19 december istället.
Beredningsgruppen behandlar förslag till mötesdagar för 2025 inför detta möte.

3. Matservering i kommunens äldreomsorg

Sabina Ståhl (KD) informerar om grunden till politikens beslut gällande prishöjningen avseende lunch för äldre i 
kommunens matsalar på särskilda boenden.

Chefsjurist Kristine Nilsson-Wieslander informerar om gällande lagstiftning "Kommunallagen". Det ingår inte i den 
kommunala kompetensen enligt 2 kap. kommunallagen och kommunernas uppdrag att bedriva 
restaurangverksamhet



på den öppna marknaden. Däremot tillåter vi anhöriga äta på äldreboendets restaurang till ett självkostnadspris. 

Kommunen är förhindrad att låta skattemedel finansiera subventionerade luncher till pensionärer. Det skulle även vara i
strid mot likställighetsprincipen enligt 2 kap. 3 § KL. Det finns inget förbud att i samband med besök komma till matsalar
på särskilda boenden och äta lunch till ett självkostnadspris om 120 kronor, dock ser köket gärna att en föranmälan
görs.

3.1.    Information från Erika Timewell, Öregrunds Vårdcentral, Praktikertjänst

Äldrekoordinator Erika Timewell informerar om genomförda träffar med personer runt 75 års ålder.
Över 300 000 äldre lever i ofrivillig ensamhet och över en femtedel av Sveriges befolkning är över 65 år. Aktiviteter för
äldre efterfrågas! Vikten av möjlighet till lustfyllda (social samvaro) och bra måltider diskuteras. Tipsar om att
Riksföreningen Äldres hälsa ger ut bra information till äldre;
https://www.aldrekontakt.se/

Följande funderingar/ frågor läggs fram:

• Kan ensamma äldre gå till våra särskilda boenden för måltider? Kan vården skriva det som kostintyg?

• Bänk i skolbacken, Öregrund önskas

• Äldreombudsman i kommunen önskas

• Direktanslutning till Omsorg och Stöd från kommunens startsida på webben önskas

• Ombudsman för äldre inom IT i kommunen önskas (det finns en rädsla och oro för det digitala. Många har inte
bankID)

• Samarbete mellan de organisationer som finns, så aktiviteter inte läggs på samma tidpunkter.

• Utökat samarbete med äldre (Äldrekontakt) behövs för att bryta social isolering bland ensamma äldre, förslagsvis
med träffar en gång i månaden. Volontärer behövs.

4. Lokaler för seniorverksamheter

Intendent inom tekniska kontoret Sara Ersund och kultur- och fritidschef Oskar Molarin informerar om alternativ till
lämpliga, tillgängliga lokaler i Östhammars kommun och om pågående utredningar till alternativa lösningar för
samnyttjande av lokaler.

Kommunen hyr ut idrottsanläggningar och vissa konferenslokaler i kontorsbyggnader och bibliotek inkl. kulturhuset
Storbrunn. Samtliga dessa är i huvudsak tillgänglighetsanpassade. I övrigt hyr kommunen ut lokaler till vissa föreningar
idag enligt olika överenskommelser. Bokning av kommunens lokaler kan göras via mejl eller telefon.

Länkar:
https://www.osthammar.se/sv/Kulturhuset-...
https://www.osthammar.se/sv/dokument/sty...
https://www.osthammar.se/sv/dokument/avg...

https://www.osthammar.se/sv/Kulturhuset-Storbrunn/hyra-storbrunn/
https://www.osthammar.se/sv/dokument/styrdokument/principer-for-kommunens-uthyrning-av-lokaler-och-anlaggningar/
https://www.osthammar.se/sv/dokument/avgifter-och-taxor/taxa-for-uthyrning-av-skolans-lokaler/


I dagsläget har representerade organisationer i kommunala rådet för pensionärer och funktionsnedsatta behov av lokal
i Östhammar och Österbybruk. Möjligen Öregrund också snart.
Östhammars kommun tar fram förslag på kommunens lokaler som kan vara lämpliga och föreningarna själva driver
arbetet med att lösa sina lokalfrågor.

Sara och Oskar välkomnas åter under våren 2025 för en återkoppling i ärendet.

Åtgärder

Sara Ersund och Oskar Molarin bjuds in till KPF under våren 2025 för en återkoppling i ärendet om lokalen
för seniorverksamheter

2025-03-28 Kersti Ingemarsson

5. Revidering av reglementet
Förslag finns att politiken utser ordförande och vice ordförande och att organisationerna utser en andre vice

ordförande. Organisationerna har också önskemål om att reglementet ses över.

På mötet genomförs en workshop för att fånga upp synpunkter och förslag.

Synpunkter och förslag;

• Rådet ska vara organisatoriskt knutet till kommunfullmäktige istället för kommunstyrelsen

• Fler politiker bör ingå i rådet (3 politiker + ersättare, gärna från oppositionen)

• Inför 2 timmars möte, utan fikarast

• Både ledamöter och ersättare får delta i rådsmöten

• Utesluta temalagda möten

• Underlag till agenda ska skickas med i kallelser

• Kallade/ inbjudna föredragare måste delta på rådsmöten

• Ersätta minnesanteckningar med protokoll som justeras av ordförande och utsedd representant för rådet

• Skicka ut i pappersform till de som önskar

• Presentationer från föredragare behöver inte skickas ut

• Att rådet har möjlighet att bjuda in tjänstemän till sina föreningsträffar kan tas bort

• Hörsamma att rådet ska vara ett referensorgan/ remissorgan i frågor som rör såväl pensionärer som
funktionsnedsatta och leva upp till att representanter i rådet får möjlighet att aktivt arbeta för förändringar i den
kommunala verksamheten samt påverka handläggning av ärenden i nämnd/ styrelse

• HSO ska inte ingå i beredningsgruppen

• Ny organisering; inför ett råd för pensionärer och ett råd för funktionsnedsatta

Inlämnade förslag och synpunkter sammanställs och tas upp på kommande rådsmöte.

Åtgärder

Sammanställ inlämnade förslag till revidering av Reglementet inför kommande rådsmöte

2024-12-13 Kersti Ingemarsson




